
Zápis ze zasedání AS UK 25. června 2021

Compiled Nov 27, 2023 10:03:58 AM by Document Globe ®   1

Prezenční listina
Přítomní členové AS UK

1. LF 2. LF 3. LF

Prof. MUDr. Robert Jech, Ph.D.
Prof. MUDr. Jiří Raboch, DrSc.
Matěj Višňa

Prof. MUDr. David Kachlík, Ph.D.
MUDr. Anna Olšerová

Prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D.
MUDr. Jan Gojda, Ph.D.
Martina Horáková
Veronika Viktoria Matrazsek

LF P LF HK FarmF

MUDr. Karel Ježek, Ph.D.
Doc. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D.
MUDr. Anna Malečková

Prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc.
Doc. MUDr. Vladimír Koblížek, Ph.D.
Vojtěch Novotný

Doc. PharmDr. František Trejtnar,
CSc.
PhDr. Zděnka Kudláčková, Ph.D.
Tomáš Jan

FF PF PedF

Mgr. Karel Šima, Ph.D.
Mgr. Tomáš Konečný
Bc. Martin Čihák
Mgr. Jan Bičovský, Ph.D.

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc.
Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D.
JUDr. Michal Říha

doc. PaedDr. Vanda Hájková, Ph.D.
PhDr. David Greger, Ph.D.
Bc. Veronika Vohlídková

FTVS PřF MFF

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D.
Mgr. et Bc. Filip Hruša

Prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D.
Doc. Ing. Stanislav Smrček
Mgr. et Mgr. David Hurný
Mgr. Jan Pačes

Doc. RNDr. Jiří Dolejší
Doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D.
Bc. Andrej Farkaš
Bc. Patrícia Schmidtová

FSV KTF HTF

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D.
PhDr. Petr Jüptner, Ph.D
Mgr. Eliška Černovská

Doc. PhDr. Marek Šmíd, Ph.D.
Mgr. Martin Boukal

ThDr. Jaroslav Hrdlička
Mgr. Kateřina Hlaváčová

ETF FHS Součásti

Doc. Petr Sláma, Th.D.
Ondřej Horký
Lalia-Irena Diopová

Mgr. Josef Kružík, Ph.D.
Doc. Dr. Phil. Mgr. Pavel Himl

Mgr. Barbora Štindlová, Ph.D.
PhDr. Dana Hůlková Nývltová, Ph.D.

Omluveni
Mgr. Karolína Štauberová (KTF)
JUDr. Jakub Kříž, Ph.D. (KTF)
Mgr. Michael Glogr (PF)
Mgr. Jan Potoček (FHS)
Mgr. Zuzana Terry (FHS)
Ing. Milan Skrbek (FTVS)
Mgr. Tomáš Gryc, Ph.D. (FTVS)
ThDr. Pavel Helan, Th.D. (HTF)
Terezie Remencová (HTF)
Kristián Lux (LFHK)
Kamila Otrubová (1. LF)

Hosté
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Prof. MUDr. Tomáš Zima, MBA, rektor UK
Prof. RNDr. Jan Hála, DrSc., prorektor pro rozvoj
Prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D., prorektorka pro studijní záležitosti
Prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., prorektorka pro koncepci a kvalitu vzdělávací činnosti
Prof. JUDr. Aleš Gerloch, prorektor pro akademické kvalifikace
Prof. PhDr. Ing. Jan Royt, Ph.D., prorektor pro tvůrčí a ediční činnost
MUDr. Milan Prášil, MBA, kancléř UK
JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK
MUDr. Josef Fontana (KR)
Mgr. Michal Zima (KR)
PhDr. RNDr. Josef Stráský, Ph.D. (MFF)
Mgr. Václav Hájek
Mgr. Alena Vlasáková, DiS. (RUK)
Ing. Marie Fiantová
Marek Vinklát, Ph.D.
Aleš Plojhar (ÚVT)
Martin Skála (ÚVT)
RNDr. Štěpán Bojar (ÚVT)
JUDr. Jan Wagner (RUK)
Mgr. Eliška Voříšková (FaF)
Mgr. Tereza Smužová (RUK)
Mgr. Otomar Sláma, MBA, MPA (CUIP)
Amáta Vohradská (PF), tajemnice AS UK
Anna Matoušková (PF), tajemnice Legislativní komise AS UK

1. Zahájení a určení skrutátora
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty. Zasedání se
konalo hybridní formou s možností osobní účasti v Malé aule Karolina.

Skrutátory byli určeni: Mgr. David Hurný, MUDr. Anna Olšerová, Mgr. Jan Pačes.

Program zasedání AS UK
Předsednictvo AS UK navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán členům AS UK a zveřejněn na
internetových stránkách senátu.

Následně Předsednictvo AS UK schválilo doplnění nového bodu č. 9 Celková výše prostředků na program Progres 2021.

1. Zahájení a určení skrutátorů
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 28. května 2021
3. Vystoupení J. M. pana rektora
4. Principy pro rozdělování příspěvků a dotací na UK v roce 2022
5. Principy kariérního rozvoje a hodnocení akademických a vědeckých pracovníků a lektorů
6. Zásady pro sjednávání smluvní mzdy
7. Vnitřní předpisy fakult
8. Prováděcí dokumentace přeměny CUIP na akciovou společnost
9. Celková výše prostředků na programy Progres 2021
10. Právní jednání
11. Opatření rektora o svěření nemovitého majetku
12. Informace z pracovních komisí
13. Informace z Rady vysokých škol
14. Různé

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje program zasedání.”
Schváleno tichým souhlasem

2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného
dne 28. května 2021
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK, informovala o tom, že k předloženému návrhu zápisu ze zasedání AS UK konaného
dne 28. května 2021 nedorazila žádná připomínka.

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje zápis ze zasedání AS UK konaného dne 28. května 2021.”
Hlasování
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Pro 45, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

3. Vystoupení J. M. pana rektora
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. panu rektorovi.

J. M. pan rektor uvedl, že probíhají diskuse ohledně rozpočtu pro vysoké školy. V kapitole MŠMT je návrh na navýšení
prostředků na vzdělávání o 1 mld. Kč. Co se týče rozpočtu na vědu, ten je celkově krácen. Instituce včetně Rady vlády,
ČKR atd. s tímto návrhem opakovaně vyjádřily nesouhlas, v tomto ohledu probíhá řada jednání na ministerské úrovni.
J. M. pan rektor se domnívá, že rozpočet na vědu neklesne. J. M. pan rektor dále informoval o tom, že požádal děkany a
děkanky, aby sdělili, jaké prostředky obsahují fondy na jejich fakultách, a upozornil na vliv inflace na tyto prostředky. Jde
o 3 %, o které byly fakulty ochuzeny. J. M. pan rektor rovněž poděkoval všem, kteří se podíleli na hodnocení studijních
programů. Dále informoval, že aliance 4EU+ a Coimbra Group se dohodly společném postupu pro Evropskou komisi z
hlediska univerzitních aliancí do budoucna. J. M. pan rektor dále doporučil všem navštívit Kampus Hybernská, kde je na
programu celá řada velmi zajímavých akcí. Dále uvedl, že Vědecká rada UK schválila rozdělení prostředků na programy
Primus. Informoval též o tom, že v srpnu budou zavřeny knihovny, protože UK přechází na nový systém. Dále informoval
o zahraničních návštěvách na UK, mezi nimi i o návštěvě Svjatlany Cichanouské, která s vedením UK hovořila na téma
podpory běloruských studentů. J. M. pan rektor dále uvedl, že v úterý proběhla tisková konference ke Kampusu Albertov
za účasti premiéra a tří ministrů. Dále J. M. pan rektor představil protivlivový manuál pro vysoké školy, na jehož přípravě
se UK podílela. Závěrem uvedl, že by UK měla hmotně pomoci lidem na Moravě.

Mgr. Pačes se dotázal na konkrétní formy pomoci běloruským studentům ze strany UK. J. M. pan rektor uvedl, že
pomoc běží v několika formách. Jde o přijímání běloruských studentů, odpouštění poplatků a vyhlašování mimořádného
přijímacího řízení, aby tito studenti mohli být přijati. Funguje též program na úrovni MŠMT na stipendia pro běloruské
studenty. Probíhají jednání o možném pořádání společné konference. Doc. Nigrin poděkoval prof. Škrhovi a prof. Rovné
za mimořádně rychlé nastavení univerzitních procesů v tomto ohledu a zmínil příklad běloruského studenta, který byl
přijat na FSV.

Dále Mgr. Pačes uvedl, že předložený protivlivový manuál zahrnuje řadu konkrétní doporučení, a dotázal se, zda se
na UK v tomto smyslu chystají nějaké změny. J. M. pan rektor uvedl, že během léta vyjde příslušné opatření rektora.
Kritická místa na UK jsou zmapována.

Bc. Farkaš uvedl, že v loňském roce byla prostřednictvím Komise pro IT AS UK zahájena spolupráce s NÚKIB, a dotázal
se, zda plánované opatření rektora bude zohledňovat i kroky, které v oblasti kybernetické bezpečnosti Komise pro IT
AS UK na základě konzultace s NÚKIB navrhla. J. M. pan rektor uvedl, že je to jistě věc, která zde může být zahrnuta.

Doc. Brom požádal o zaslání údajů o zbytcích z fondů na fakultách Ekonomické komisi AS UK.

Dr. Greger uvedl, že diskuse o fondech byla vedena i na půdě RVŠ. J. M. pan rektor hovořil o tom, že si dokáže představit
obhajobu těch fakult, které již staví. Dr. Greger by byl rád, kdyby byly zahrnuty i fakulty, které se na velkou rekonstrukci
připravují. Zmínil příklad FHS, která neměla dost peněz ve fondech a dostala se do problémů. PedF již mnoho let šetří,
aby měla prostředky na rekonstrukci, která začne příští rok. Fakulty by podporoval v tom, aby si rezervy vytvářely. J.
M. pan rektor uvedl, že neříká, aby se peníze vyhazovaly z okna. Na řada pracovišť na UK vidí rozpadající se skříně,
nevymalované chodby a podobně. Kdyby v této chvíli fakulty vzaly 10 % z fondů a vytvořily příznivější prostředí pro
studenty a zaměstnance, tak se nic nestane, protože v loňském roce UK ušetřila 119 mil. Kč. Uvedl, že pouze upozorňuje
na to, že peníze uložené na fondech se znehodnocují. Dr. Greger doplnil, že souhlasí s J. M. panem rektorem, že se
musí zabránit znehodnocování prostředků, ale zároveň musí být prostředky fakultám k dispozici, až je budou potřebovat.
Dr. Stráský poznamenal, že náměstek Doleček dokáže rozlišovat i na jakých fondech prostředky jsou.

J. M. na dotaz doc. Trejtnara uvedl, že celkem je na UK na různých fakultách v této chvíli 70 běloruských studentů.

Návrh usnesení:
„AS UK bere na vědomí informace od J. M. pana rektora.”
Schváleno tichým souhlasem

4. Principy pro rozdělování příspěvků a dotací na UK v roce
2022
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. panu rektorovi k představení
navrženého materiálu.

J. M. pan rektor uvedl, že materiál je předkládán v modifikované verzi, přičemž po proběhlé diskusi byla ponechána
mezifakultní prostupnost a zvýšeny koeficienty graduation rate. Specifický výzkum pokračuje. Co se týče tvorby
zdrojů, nastaly určité přesuny v rámci jednotlivých kapitol. Prostředky se snížily např. v oblasti mobility studentů a
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internacionalizace. Rezerva na havárie se vrací na původní částku. Jsou zde prostředky na Kampus Hybernská či SIS.
Byla upravena též oblast pojištění majetku a elektronické spisové služby. Nový bod je na audit univerzity a fakult, jelikož z
kontroly provedené Komorou auditorů u auditora UK vyplynul pokyn prověřovat každou z fakult. UK bude tudíž vypisovat
veřejnou zakázku na auditora. Objevují se položky na IT podporu v oblasti vědecké práce.
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. Dále uvedl, že na
základě diskuse na zasedání Ekonomické komise AS UK předkladatel návrh pozměnil, aby bylo dosaženo konsensu.
Připomněl záležitost týkající se prostředků na vědu na rok 2022. Když Ekonomická komise projednávala zásady
programu Cooperatio, prof. Konvalinka přislíbil vznik opaření rektora, které bude reflektovat náročnost dle toho, na
kolika fakultách vedoucí rad pracují. Požádal vedení UK, aby toto nezapadlo. Předpokládá, že příslušné opatření bude
předloženo během podzimu.

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje návrh Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK v roce 2022.”
Hlasování
Pro 40, proti 1, zdržel se 4
Schváleno

5. Principy kariérního rozvoje a hodnocení akademických a
vědeckých pracovníků a lektorů
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi.

J. M. pan rektor poděkoval kolegům z FaF, FF, LFP a ETF za spolupráci při přípravě návrhu. Domnívá se, že předložené
Principy nastiňují, jak by měla kariéra pracovníka na UK vypadat. Byly dopracovány dvě věci, které zazněly na jednání
Ekonomické komise AS UK, a to konec dráhy akademického pracovníka a otázka, jakým způsobem budou principy
kariérního rozvoje implementovány, což bude učiněno prostřednictvím opatření rektora. Fakulty budou mít rok na to,
aby vytvořily své kariérní řády. Zdůraznil, že jde o určitý obecný rámec, který musí na UK hledět na koš humanitních,
teologických, přírodovědných apod. fakult. To, co bude kritické a rozhodující, budou právě kariérní řády jednotlivých
fakult, protože pracovní poměry vznikají na fakultách. Materiál je zároveň jednou z podmínek čerpání evropských grantů.
Poděkoval též Mgr. Smužové a MUDr. Prášilovi za jejich několikaletou systematickou práci v této oblasti.

MUDr. Prášil doplnil vyjádření J. M. pana rektora a poděkoval též MFF. Důležitým tématem, se kterým se fakulty na
vedení UK obracely v souvislosti s postupem pracovníků kariérním žebříčkem a vypisováním výběrových řízení je
možnost nekonání výběrového řízení v případě postupu díky habilitačnímu či jmenovacímu řízení.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Doc. Nigrin se dotázal, zda řády na fakultní úrovni budou vnitřním předpisem fakulty nebo opatřením děkana. Dále se
dotázal na strukturu těchto předpisů. J. M. pan rektor uvedl, že by mělo jít o opatření děkana po vyjádření senátu.

Doc. Dolejší poděkoval za zakotvení ustanovení o pozdní fázi kariéry. Jde o šíření příkladů dobré praxe, které nemusí
končit v podobě směrnice, ale v podobě nepsaných pravidel. Když si přečetl formulaci daného odstavce, uvědomil si,
že jde o velmi problematický bod. Představil své návrhy na úpravu některých formulací. J. M. pan rektor uvedl, že jde o
citlivou věc, aby UK nebyla napadena z diskriminace. Byla provedena úprava formulace příslušného odstavce.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal Principy kariérního rozvoje a hodnocení akademických a vědeckých pracovníků a lektorů.“
Hlasování
Pro 40, proti 2, zdržel se 6
Schváleno

6. Zásady pro sjednávání smluvní mzdy
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. panu rektorovi k představení
navrženého materiálu.

J. M. pan rektor uvedl, že v roce 2017 byl přijat nástroj na sjednávání smluvní mzdy a po tříletých zkušenostech vedení
předložilo návrh nového opatření rektora, které vychází vstříc aktuálním potřebám fakult.

JUDr. Horáček, kvestor UK, doplnil, že jde o součást většího balíčku, jehož součástí je i vnitřní mzdový předpis, který
bude AS UK projednávat na podzim.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.
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Doc. Himl se dotázal, zda byl materiál projednáván s odbory UK a s jakým výsledkem. JUDr. Horáček uvedl, že projednán
byl, a to bez připomínek.

Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje schvaluje návrh změny Zásad pro sjednávání smluvní mzdy a doporučuje jeho vydání formou nového
opatření rektora.“
Hlasování
Pro 47, proti 0, zdržel se 2
Schváleno

7. Vnitřní předpisy fakult a dalších součástí
Tento bod uvedl JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, a představil došlé návrhy fakultních
vnitřních předpisů a vnitřních předpisů součástí. Materiály byly řádně zveřejněny ve veřejné části webu AS UK. J. M.
pan rektor předložil kladné stanovisko ke všem návrhům změn fakultních vnitřních předpisů.

a) Pravidla pro přiznávání stipendií na FSV UK (č.j. 142/2021)
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje návrh Pravidel pro přiznávání stipendií na FSV UK (č.j. 142/2021).“
Hlasování
Pro 42, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
b) Změna Volebního řádu AS FSV UK (č.j. 143/2021)
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje návrh změny Volebního řádu AS FSV UK (č.j. 143/2021) s výhradou legislativně technických oprav.“
Hlasování
Pro 42, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
c) Změna Jednacího řádu Vědecké rady PedF UK (č.j. 144/2021)
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu Vědecké rady PedF UK (č.j. 144/2021).“
Hlasování
Pro 39, proti 1, zdržel se 0
Schváleno
d) Změna Pravidel pro organizaci studia na FaF UK (č.j. 150/2021)
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje návrh změny Pravidel pro organizaci studia na FaF UK (č.j. 150/2021).“
Hlasování
Pro 42, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
e) Volební řád Akademického senátu FHS UK (č.j. 151/2021)
Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje návrh Volebního řádu AS FHS UK (č.j. 152/2021).“
Hlasování
Pro 46, proti 1, zdržel se 0
Schváleno

8. Prováděcí dokumentace přeměny CUIP na akciovou
společnost
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo JUDr. Horáčkovi, kvestorovi UK.

JUDr. Horáček uvedl, že o důvodech předloženého návrhu jednal AS UK již na minulém zasedání. Dále uvedl, že
vzhledem k úspěchu CUIP na trhu je změna právní formy zcela logickým krokem, a to i z hlediska významu UK jako
mateřské entity. CUIP nemá žádné zásadní dluhy, které by v rámci přeměny bylo třeba řešit. Materiál popisuje způsob
tvorby orgánů a převedení podílů na akcie.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Bc. Farkaš se dotázal, zda předložená modifikace obsahovala pouze změnu v počtech, či zda došlo i k nějakým dalším
změnám, jelikož modifikace nebyla předložena ve změnovém režimu. Mgr. Sláma, ředitel CUIP, uvedl, že šlo pouze o
tuto jednu změnu.
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Návrh usnesení:
„AS UK schvaluje Prováděcí dokumentaci přeměny CUIP na akciovou společnost a doporučuje ji ke schválení Správní
radě UK.”
Hlasování
Pro 41, proti 0, zdržel se 1
Schváleno

9. Celková výše prostředků na programy Progres 2021
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. panu rektorovi k představení
navrženého materiálu.
J.M. pan rektor uvedl, že jde o velmi technicistní záležitost, a to rozpis peněz na fakulty z Progresu podle schválených
zásad a opatření.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Návrh usnesení:
„AS UK vzal na vědomí materiál „Celková výše prostředků na programy Progres 2021“.”
Hlasování
Pro 42, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

10. Právní jednání
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání.

a) Dodatek č. 1 k Nájemní smlouvě mezi smluvními stranami BIOCEV
JUDr. Horáček, kvestor UK, představil předložený materiál.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal záměr uzavřít Dodatek č. 1 k Nájemní smlouvě BIOCEV mezi Universitou Karlovou (dále jen
UK), Ústavem molekulární genetiky AV ČR (dále jen ÚMG), Biotechnologickým ústavem AV ČR (dále jen BTÚ),
Mikrobiologickým ústavem AV ČR (dále jen MBÚ), Fyziologickým ústavem AV ČR (dále jen FGÚ), Ústavem
makromolekulární chemie AV ČR (dále jen ÚMCH) a Ústavem experimentální medicíny AV ČR (dále jen ÚEM) a
doporučuje Dodatek podepsat.“
Hlasování
Pro 41, proti 0, zdržel se 1
Schváleno
b) Dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo na realizaci projektu „Rekonstrukce
a přístavba areálu UK Jinonice“
JUDr. Horáček, kvestor UK, představil předložený materiál.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal záměr uzavřít dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo ze dne 1.10.2019, ve znění dodatku č. 1 ze dne
28.1.2020, dodatku č. 2 ze dne 06.12.2020 a dodatku č. 3, na vyhotovení projektové dokumentace a provedení stavby
s názvem „Rekonstrukce a přístavba areálu UK Jinonice“, mezi Univerzitou Karlovou jako objednatelem na straně
jedné a společností OHL ŽS, a.s., IČO: 46342796, jako zhotovitelem na straně druhé, jehož předmětem je úprava
harmonogramu realizace díla, navýšení ceny za provedení díla o 26 839 281,14 Kč bez DPH, a úprava změnových listů.
AS UK doporučuje dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo předložit Správní radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu
podle § 15 odst. 1 písm. a) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, ve znění pozdějších předpisů, k uzavření dodatku.“
Hlasování
Pro 43, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
c) Nájemní smlouva s EKO Gymnáziem a SOŠ Multimediálních studií v
Poděbradech
JUDr. Horáček, kvestor UK, představil předložený materiál.
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Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal záměr uzavřít s EKO Gymnáziem a SOŠ Multimediálních studií, IČO: 62994638, se sídlem Jiřího
náměstí 1/8, 290 01 Poděbrady, jako nájemcem, nájemní smlouvu, jejímž předmětem je nájem nebytových prostor o
rozloze 643,31 m? v objektu zámku Poděbrady, za nájemné ve výši 73 621,- Kč bez DPH měsíčně, a vyjadřuje k němu
kladné stanovisko.”
Hlasování
Pro 46, proti 0, zdržel se 0
Schváleno
d) Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti s CETIN,
Biocentrum Kampusu
JUDr. Horáček, kvestor UK, představil předložený materiál.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal návrh Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti mezi UK (jako vlastníkem předmětných
pozemků) a CETIN a.s., (jako provozovatelem sítě elektronických komunikací) v rámci překládky části těchto sítí z
důvodu výstavby objektu Biocentra Kampusu Albertov a souhlasí, aby byla tato smlouva uzavřena.”
Hlasování
Pro 43, proti 0, zdržel se 0
Schváleno

11. Opatření rektora o svěření nemovitého majetku
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo JUDr. Horáčkovi k představení
navrženého materiálu.

JUDr. Horáček uvedl, že jde o návrh změny příslušného opatření, konkrétně se jedná o čtyři případy změny v otázce
svěření části majetku v rámci UK. V prvním případě jde o nákup pozemku, který souvisí s výstavbou Kampusu Mephared
v Hradci Králové, v druhém případě jde o nákup pozemku v k. ú. Libeň pro FHS v souvislosti s přestavbou bývalé menzy
a ve třetím případě jde o pozemek v k. ú. Troja a řešení zdejší loděnice. V posledním případě jde o budovu v Jinonicích,
která bezprostředně souvisí s výstavbou nové budovy FSV.

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem
Ekonomické komise AS UK, která vzala předložený materiál na vědomí.

Návrh usnesení:
„AS UK projednal dodatek č. 7 k Opatření rektora č. 52/2017, kterým se svěřuje výkon správy nově nabytého majetku
Lékařské fakultě v Hradci Králové, Fakultě humanitních studií, Fakultě sociálních věd a Fakultě tělesné výchovy a sportu,
a provádí se další úpravy v souvislosti s pozemkovými úpravami, které provedl katastrální úřad v k. ú. Motol a Nové
Město, oboje obec Praha, a vyjadřuje k tomuto návrhu kladné stanovisko.“
Hlasování
Pro 39, proti 0, zdržel se 3
Schváleno

12. Informace z pracovních komisí
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby plénum informovali
o činnosti komisí.

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, uvedl, že agenda Legislativní komise AS UK byla
již částečně projednána v předchozích bodech. Stručně okomentoval návrh změny Pravidel pro přiznávání stipendií
na 3.LF, který Legislativní komise AS UK projednala a uplatnila k němu věcné připomínky. Dále uvedl, že komise se
zabývala též dotazem na místo ustanovení o pokračování mandátu v navazujícím studiu.
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, uvedl, že Ekonomická komise AS UK se kromě
již zmíněných materiálů věnovala Strategickému fondu UK pro tvůrčí činnost, který byl předkladatelem stažen. Jde o
materiál, ke kterému Ekonomická komise AS UK dvakrát předložila negativní stanovisko. Cílem je, aby návrh tohoto
mechanismu předložilo nové vedení.

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, uvedl, že Studijní komise AS UK se tento měsíc nesešla.
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Bc. Andrej Farkaš, předseda Komise pro informační technologie AS UK, uvedl, že Komise pro IT AS UK se věnovala
otázce elektronických pečetí. ÚVT o problému ví. Dále uvedl, že komise viděla dodatky ke smlouvě s Erudiem, ve
kterých se neobjevuje zásadní problém, který by UK bránil v rozvoji SIS. Komise se též rozloučila s Ing. Papírníkem,
který končí v pozici vedoucího ÚVT.

Ondřej Horký, předseda Ediční komise AS UK, uvedl, že Ediční komise AS UK si jako hosty pozvala kolegy z OVV k
tématu časopisu Forum a ke Gaudeamu a dr. Shavit za udržitelný rozvoj na UK. Proběhla debata o všech třech oblastech
a komise vzala informace od hostů na vědomí.

Tomáš Jan, předseda Petiční komise AS UK, uvedl, že Petiční komise AS UK nemá žádné aktivní podněty. Přišel jen
anonymní podnět z FF.

Rozprava

Prof. Zahálka se dotázal na stav a průběh projednávání podnětu dr. Kučerové Cihelkové na Petiční komisi AS UK. Jan
uvedl, že podnět byl projednáván již pod vedením bývalých předsedů MUDr. Štorma a Mgr. Pavlorka a projednávání bylo
také pod jejich vedením uzavřeno. Pod jeho vedením nepřišel nový podnět a znovu rozhodovat o věci již rozhodnuté
Petiční komise AS UK nevnímala jako smysluplné.

Prof. Krejsek se dotázal na to, zda smlouva s Ing. Papírníkem obsahovala konkurenční doložku. Bc. Farkaš uvedl, že
by byla bezpředmětná, jelikož UK je největší akcionář CESNETU, kam Ing. Papírník odchází.

Doc. Nigrin podpořil Bc. Farkaše v otázce elektronických podpisů. Bc. Farkaš uvedl, že systémové řešení se týká pouze
oficiálních dokumentů, které jsou rozesílané automaticky skrz SIS. JUDr. Říha upozornil na možnost, že bude potvrzení
o studiu např. na občanském průkazu v rámci elektronizace veřejné správy.

Návrh usnesení:
„AS UK bere na vědomí informace z pracovních komisí.”
Schváleno tichým souhlasem

13. Informace z Rady vysokých škol
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, předal slovo dr. Stráskému. Dr. Stráský uvedl, že v mezidobí
se sešlo Předsednictvo RVŠ. Nejzajímavější událostí bylo vystoupení náměstka Dolečka, který informoval o tom, že
MŠMT chystá revizi podílu fixní části s účinnosti od roku 2023. Metodika se bude tvořit v posledním kvartálu roku 2021.
Doleček předpokládá, že se do té doby obmění složení MŠMT. Dále se Doleček vyjadřoval k rozpočtu na rok 2022. V
části na vzdělání je schválena navíc 1 miliarda Kč. Pokud jde o podporu vědy, vlády schválila pokles o 1,4 miliardy Kč,
což Doleček označil za katastrofu.

JUDr. Říha doplnil, že prezenčně proběhlo první výjezdní zasedání SKRVŠ, kde se řešila zejména agenda spojená s
realizací strategického plánu SKRVŠ. Zasedání hostila Univerzita v Olomouci.

Návrh usnesení:
„AS UK bere na vědomí informace Rady vysokých škol.”
Schváleno tichým souhlasem

14. Různé
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, připomněl členům AS UK možnost vzdát se odměny či stipendia
za členství v AS UK. Uvedl, že Předsednictvo AS UK na svém dnešním zasedání navrhlo požádat vedení UK, aby
prostředky, kterých se členové AS UK vzdají, se byly poukázány na dárcovský fond na pomoc oblastem postiženým
na jižní Moravě.

Mgr. Pačes se dotázal, zda tento nástroj není příliš málo operativní. MUDr. Prášil vysvětlil proces a uvedl, že prostředky
by mohly odejít na začátku příštího týdne.

Proběhla diskuse o nejlepším způsobu podpory postižených oblastí.

Doc. Dolejší navrhl, aby AS UK přijal usnesení v tom smyslu, že by uvítal, aby ohlášení kandidáti na rektora formulovali
své představy o tom, jaké změny v Principech pro rozdělování příspěvků a dotací by měly či mohly v budoucnu nastat.
Zároveň by mohli podrobněji okomentovat o problémech hodnocení vědy na UK a vizi, jak toto hodnocení modifikovat
pro příště.

Prof. Krejsek navrhl přidat i strategický fond rektora.

Dr. Greger podpořil návrh doc. Dolejšího a navrhl ho rozšířit o představení složení potenciálního kolegia rektora
v rozsahu, který bude v dané chvíli možný a vhodný. Prof. Zahálka uvedl, že kandidáti vždy měli tendenci jména



Compiled Nov 27, 2023 10:03:58 AM by Document Globe ®   9

nezveřejňovat, a osobně tento návrh nepodpoří. Dr. Greger poznamenal, že jeden z kandidátů přislíbil zveřejnit jména
v září, druhá kandidátka již některá jména zveřejnila, proto se nedomnívá, že toto je realita tohoto volebního období.

Mgr. Hurný uvedl, že o jménech se diskutuje v průběhu celé kampaně a rozhodnutí mohou padat na poslední chvíli.
Nechtěl by tímto svazovat kandidátům ruce. Sám bude chtít znát jména klíčových prorektorů, ale nepřijde mu vhodné
dávat to jako úkol. Podporuje návrh doc. Dolejšího.

J. M. pan rektor uvedl, že návrh dr. Gregera naráží na velký problém pro kandidáty. Když on sám před kandidoval,
řekl jediné jméno prorektora, jeho protikandidáta. Bc. Farkaš poznamenal, že jde pouze o vyjádření přání AS UK, ne
o podmínku.

Bc. Čihák navrhl přejít k hlasování.

Dr. Greger uvedl, že jím navržené usnesení cílí na agendy jednotlivých členů kolegia, počet prorektorů, počet studentů.
Neříká, že chce všechna jména. Navíc poskytuje kandidátům možnost pro uvážení, jaký rozsah zveřejnění je možný
a vhodný.

Dr. Říha uvedl, že personálie jsou důležité, protože dávají indicii o tom, kým se daný člověk obklopuje. Na druhou stranu
spojení „v rozsahu možném a vhodném“ umožňuje velmi širokou interpretaci a každý si pod tím představí něco jiného.
Usnesení by se mělo týkat zejména struktury řízení.

Dr. Staša doporučil nepřijímat žádné usnesení.

Návrh usnesení:
„AS UK by uvítal, kdyby kandidáti na rektora předložili popis kolegia rektora ve smyslu zamýšlených agend a tam, kde
to bude možné a vhodné, i předpokládané kandidáty na tyto pozice.“
Hlasování
Pro 17, proti 13, zdržel se 11
Usnesení nebylo přijato

Návrh usnesení:
„AS UK by uvítal, kdyby kandidáti na rektora předložili popis složení a struktury kolegia rektora v rozsahu, který bude v
danou dobu možný a vhodný (včetně počtu prorektorů a dalších členů kolegia rektora), a to včetně příslušných agend
a jmen zamýšlených kandidátů na tyto role/agendy.“
Hlasování
Pro 6, proti 22, zdržel se 9
Usnesení nebylo přijato

Návrh usnesení:
„AS UK by uvítal podrobněji formulovanou představu o tom, jaké změny v Principech rozdělování financí na UK by měly
či mohly v budoucnosti nastat, včetně vize o Strategickém fondu. Dále by AS UK uvítal podrobnější komentář ke kladům
a problémům proběhlého hodnocení vědy na UK a vizi, jak toto hodnocení modifikovat propříště.“
Hlasování
Pro 34, proti 3, zdržel se 10
Schváleno

Návrh usnesení:
„AS UK bere na vědomí informace z bodu Různé.”
Schváleno tichým souhlasem

J. M. pan rektor popřál členům AS UK pěkné léto.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK a oznámil
termín příštího zasedání, které se bude konat 1. října 2021 v 10:00. Zasedání ukončil ve 13:35.

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D.
předseda AS UK

Zapsala: Anna Matoušková, tajemnice Legislativní komise AS UK

Zápis ke stažení   zde .


